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Mødenavn 

Arbejdsgruppe indkøb I Ågård 
 

 

Dato 

13-11-2022 

Bilag 

Invitation borgermøde 

Mødedatoer 

14+17+24+31/10 + 7/11-22 
Ordstyrer 
Birthe Damkjær 

 Sted 

Plejecentret Ågården  
Kl. 
19.00-
22.00 

Referent 

Birthe Damkjær 
 

 

 
Et udpluk af Agenda punkter fra flere møder: 
 
- Godkendelse af sidste referat 
- Medier 
- GO LOOK SEE i brugsen   
- Oprettelse af FB- gruppe  
- Leje/køb af bygninger gennem COOP 
- Økonomi samt kort info fra indkøbsmuligheder i 

nærmeste nabobyer 
- Dagrofa 
- Åbningstider 
- Fonde 
- Pakker 
- Apotek 
- Nyt borgermøde 
- Kommende bestyrelse ny købmand 
- Flow for referat og dagsorden  
- Artikel i avisen - info om UR  
- Virksomheds støtte samt KFI-ansøgning  
- Flyers 
- T-shirts  
- Remedier til borgermøde 
- Oprettelse bankkonto 
- Seddel 2 til borgermøde 
- Ordstyrer og referent til borgermøde  
- Indledning til borgermøde  
- Tv syd til borgermødet 
- Hvad mangler vi til borgermødet  
- Hvordan sikre vi den korrekte og gode 

kommunikation i den store gruppe vi er 
 

- Bordet rundt 
 
 

 

Deltagere 
 

Allan Greisen 
Christian Andersen 
Preben Jørgensen 
Carsten Nicolajsen 
Kaj Lehman 
Mads Lundager 
Marcus Refsgaard-Schuhmacher 
Martin Køhrsen 
Susanne Skov 
Birthe Damkjær 
 

Kopi til – alle i gruppen samt Kent og Marianne 

 

Referat / Beslutninger 

 Ansvar: Hvornår 

 
Kære borgere 
Dette skriv er lavet for at indvie byen om, hvad vi som arbejdsgruppe har gjort 
os af tanker, ideer og et lille indblik i hvad vi har lavet indtil videre. Dette skriv 
er et meget kort uddrag af de 5 møder vi har haft i arbejdsgruppen. Ud fra 
ovenstående agenda kan i se nogle af de ting der har været på agendaen 
gennem møderne. 
Har du spørgsmål er du altid velkommen til at kontakte Birthe Damkjær på 
mail: birthedamkjaer@hotmail.com eller via messeger.  

God læselyst       
 
Første aften samme dag som borgermødet: 
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 Ansvar: Hvornår 

Der blev delt en masse tanker i gruppen. Der er enighed i gruppen om billigere 
indkøbsmuligheder til byen. Det gør dels flere handler der og at dem som måske 
kun køber få ting om ugen gør større køb. Der kom rigtig mange gode input til 
kommende ideer for indkøb, men vi er også enige om i gruppen at lige nu 
handler det kun om vi kan køre videre hurtigst muligt med noget nyt.  
 Der var nogle i gruppen der forinden mødet havde undersøgt en masse kontra 
nye ideer til noget nyt indkøb og lidt kom også til undervejs. 

1. Hvad med leje af en container? 
Denne kunne du så indrette til indkøb. Denne ide vil oftest kræve 
adgang enten via NemID/Mit Id. Samtidig er der max på hvor mange der 
kan være i butikken ad gangen, ingen postudlevering, apotek, 
kassedame/mand eller andre servicer. Samtidig vil varegrupperne være 
færre grundet den mindre plads. Ved adgangskrav mener vi at 
muligheden for at de ældre kan handle formindskes. Max på kunder i 
butikken ad gangen vil gøre nogle søger andet steds for ikke at stå i kø. 
Og for lille et sortiment vil heller ikke være optimalt.   

2. Hvordan så med en butik 365? 
Coop er dem som står bag dette nye koncept som primært er deres 
fakta butikker der nu bliver døbt om til at hedde 365discount også 
kaldet coop365. De er dog slet ikke interesseret i et samarbejde herude 
så den blev hurtigt dømt ude. 

3. Hvad så med en Basalt? 
Basalt er en ny discountkæde som Salling står bag. Denne ligger nogle 
procenter under de almindelige gennemsnitspriser på kolonialvarer. 
Butikkerne er dog indrettet sådan at varerne ikke er pakket ud på hylder 
som normalt. Her står varerne stadig indpakket og i paller på gulvet. 
Samtidig indeholder butikkerne kun kolonialvarer. Det vil sige du ikke 
kan købe kølervarer samme sted. Dette mener vi ikke er holdbart for 
hverken besværede kunder der så skal være afhængig af andre for at få 
deres kølervarer, folk i en travl hverdag og ikke mindst at du så skal 
lægge et indkøb mere et andet sted. 

4. At få en Rema 1000 eller anden stor indkøbsmulighed. Ja det kunne 
være et drømmescenarie men der er vi nok nogle flere år fremme før 
det kan blive en realitet. 

5. Kunne Dagrofa være en mulighed? 
Dagrofa står bag dagligvarebutikkerne Meny, Spar, Let køb og Min 
købmand. Min købmand er blevet meget udbredt i mange mindre byer 
og her er muligheden for at få byen med så man står fælles om 
opgaven. De har færre varer i sortimentet end fx Coop. Dette har stor 
betydning i et mindre samfund hvor et køb af varer i den daglige 
husholdning sigter højere end fx et varer sortiment som ligger inde med 
andre varer der ikke lige hører til i den daglige beholdning.  
 

Ud fra 5 ovennævnte og at vi er en by i stigende vækst kontra borgere, der vil 
undgå prisfald på vore huse, at sikre vi stadig får tilflyttere til byen at sikre vi 
stadig har flere sociale samlingspunkter i byen, at sikre de ældre eller svært 
gående stadig kan handle og at sikre vi stadig bliver ved at bo i en eftertragtet 
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 Ansvar: Hvornår 

by har vi prøvet i gruppen at arbejde videre med ideen om Dagrofa. Et valg som 
vi mener på nuværende er det korrekte.   
  
OK tanken forbliver hvor den ligger nu. Den forpagtes af Jorddrup. 
 
Medier: 
DR-radio m.fl. har kontaktet flere af os i gruppen. Der har været bred enighed 
om vi ikke ville dele noget fra start overhovedet. Dette for at sikre det ikke gav 
andre udfordringer med fx højere priser af leje af lokaler eller andet.  
Vi har nu haft dialoger i gang med Coop og flere og derfor har vi også nu kunnet 
tage kontakt til Egtvedposten og Vaf.  
 
GO LOOK SEE i brugsen: 
Det oprindelige hus er bygget i 1900, siden er en tilbygning kommet på. Noget 
har været brugt til udlejning og resten butik. Men det trænger til en kærlig 
hånd.   
Lokalerne er uden tvivl i dårlig stand flere steder. Der er vandskader på alle 
etager og i flere rum. Og flere toiletter er også ude af drift. Alle køler inventar er 
for dyre i brug og bør ikke genbruges ved nyt set up. Eltavlen i huset er ikke tip 
top og strømmen generelt skal gennemgås. Gas fyret i kælderen (nyere model 
dog slidt) Men der var slet ikke vand på fyret, hvilket altid skal være ok på en. 
Der bør skiftes til LED lys fremfor de gamle lysstofrør som bare suger strøm.  
Åbningstider er også noget der er værd at forfølge. Andre steder lukker de før 
både til hverdag og weekend. En ny åbningstid kunne hedde 7.30-19.00. 
 
 
Oprettelse af FB gruppe: 
Vi synes ud fra der sker rigtig mange ting i byen pt at det var godt givet ud med 
en gruppe kun til nyheder, info m.m. Derfor oprettede vi en gruppe på FB som 
hedder ”Ågård indkøb” 
Gruppen har pt 460 medlemmer. Af hjertet tak for alle jer. 
 
Pakker og Apotek: 
Det er vigtigt for os at dem som ikke lige har bil kan hente sin medicin i byen. At 
man måske kan have muligheden for at hente sin pakke. Allerede nu er der 
snakket med Apoteket, GLS, Postnord og Dao om vi gerne vil fortsætte 
samarbejdet når en ny indkøbsmulighed er kommet til byen.  
 
Økonomi, kort info fra indkøbsmuligheder i nærmeste byer: 
Omsætningen i Ågård brugs har de sidste 5 års tid med undtagelse af 2022 ligget 
på mellem 10-11 mil. eks. moms årligt.  
Alle brugser rundt i nabolaget er selvejende og alle er de færre borgere end i 
Ågård.  
 
Borgermøde: 
Vi er nu så langt i arbejdsgruppen vi kan dele vores viden. Vi har derfor indkaldt 
til borgermøde på mandag d. 14. november kl. 19 på efterskolen. Se flyers der 
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 Ansvar: Hvornår 

har været omdelt, sat op, kører på de digitale skærme eller se også indbydelsen 
nederst her.  
Tusind tak til unge redaktionen på skolen som har lavet vores flotte reklamer. 
Vi håber i alle møder talstærkt op for at høre vore ideer, at i bakker op og vi 
sammen kører ideen videre. Vi glæder os til at se jer alle. 
På forhånd tak 
 

 
   

   

   

 


